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اجراي ۹ پروژه پتروشيمي به ارزش 8/5 ميليارد دلار
جعف��ر ربيع��ي مدير عامل ش��رکت 
پتروش��يمي هلدينگ خلي��ج فارس 
در دي��دار ب��ا معاون وزي��ر نفت در امور 
پتروش��يمي، گف��ت: در حال حاضر ۹ 
پ��روژه ب��زرگ ب��ه ارزش ۵/ ۸ ميليارد 
دلار در دس��ت اجرا داريم.وي با اش��اره 
به تنوع توليد محصولات اين شرکت 

در دو گروه محصولات مايع و گازي، بيان کرد: هلدينگ خليج فارس در 
خصوص اجراي پروژه هاي توسعه اي، در کشور پيشتاز است.وي گفت: 
در حال حاضر ۹ پروژه بزرگ پتروش��يمي به ارزش ۵/ ۸ ميليارد دلار در 
 ،NGL۳۲۰۰ ،دست اجرا داريم که مي توان به پروژه هاي پالايشگاه بيد بلند
هنگام، آپادانا، گچساران، صدف، لردگان و ايلام اشاره کرد.ربيعي، تاکيد 
کرد : در سال ۱۴۰۰ با اجراي پروژه هاي در دست اجرا کل ظرفيت توليد 

هلدينگ خليج فارس به ۴۴ ميليون تن افزايش مي يابد.

ثبت نام بيش از ۲ ميليوني 
براي کارت سوخت المثني

زيبا اسماعيلي سخنگوي شرکت ملي پالايش: از اين تعداد ۳۰۰ هزار نفر 
حضوري در دفاتر پليس ۱۰+ درخواست خود را ثبت کرده اند.به گزارش 
خبرگزاري صدا وسيما، زيبا اسماعيلي افزود: از زمان آغاز فرآيند ثبت نام 
کارت هوش��مند س��وخت المثني تاکنون بيش از ۲۴ هزار کارت سوخت 
مهاجر که غيرقانوني خريد و فروش شده بود، ابطال شده است.وي تصريح 
کرد: اين کارت ها مربوط به اشخاصي بوده است که کارت سوخت خود 
را غيرقانوني به افراد غير واگذار کرده بودند.اسماعيلي با تاکيد بر اين که 
تبعات اين اقدام به عهده مالکان خواهد بود، گفت: با توجه به ثبت اطلاعات 
شخصي افراد از جمله مشخصات خودرو در کارت سوخت، افراد از واگذاري 

کارت سوخت خود به افراد ناشناس خودداري کنند.

بايد براي مشکلات امروز صنعت نفت
 ١٠ سال پيش فکر مي کرديم

سيدصالح هندي مدير اکتشاف شرکت ملي نفت با تاکيد بر اين که براي 
مشکلات امروز صنعت نفت بايد ۱۰ سال پيش فکر مي کرديم، توضيح داد: 
مقوله پژوهش و فناوري ديربازده است و براي مشکلات امروز نمي توان 
از فناوري استفاده کرد. به گزارش ايسنا، سيدصالح هندي، با بيان اين که 
در همه دنيا صنعت نفت مبتني بر فناوري و علم است، اظهار کرد: صنعت 
نفت ايران هنوز اين جايگاه را پيدا نکرده و مبتني بر عمليات است. يکي 
از اهداف امضاي قراردادهاي خارجي، فناوري هاي نو است.وي افزود: به 
نظر من در بحث پژوهش، بيش تر از مش��کلات مالي، مش��کل دانشي و 
مديريتي داريم. يکي از دلايل اين موضوع هم اين اس��ت که در وزارت 

نفت، ميانگين دانش درباره مقوله فناوري کم است.

دومين سکوي فاز ١3 پارس جنوبي نصب شد
پس از انجام موفقيت آميز نصب نخس��تين س��کوي گازي فاز ۱۳ پارس 
جنوبي، با فاصله يک هفته دومين عرشه دريايي اين فاز نيز نصب شد. 
مجري طرح توس��عه فاز ۱۳ پارس جنوبي با اش��اره به بارگيري و انتقال 
همزمان دو سازه دريايي اين طرح اظهار کرد: پس از اعلام شرايط پايدار 
جوي، عمليات نصب دومين عرشه دريايي اين فاز بلافاصله پس از نصب 
نخس��تين س��کو در خليج فارس از صبح امروز )۲6 آذر ۹7( آغاز ش��د و با 

موفقيت به پايان رسيد.

نفت و نیرو

گ�روه ان�رژي: ه�ر چند بس�ياري از کارشناس�ان اين اقدام را 
مثب�ت مي دانن�د ام�ا نتيجه بخ�ش ب�ودن آن را در گرو تداوم و 
فراهم کردن بس�ترها و س�ازوکار مالي مناسب و جذاب کردن 
آن عنوان مي کنند.اين در حالي که دو بار نفت خام س�بک در 
بورس به صورت ارزي ريالي عرضه ش�ده اس�ت، اوايل آبان 
م�اه امس�ال ب�راي اولين ب�ار يک ميليون بش�که نفت خام در 
ب�ورس ان�رژي روي مي�ز معاملات قرار گرف�ت که قيمت پايه 
ه�ر بش�که نف�ت در آن زم�ان حدود ۷۹ دلار ب�ود.در اين ميان 
۲۰ آبان ماه ۱۳۹۷ هم براي دومين بار نفت در بورس عرضه 
ش�د. آنگون�ه ک�ه در اطلاعيه عرضه آمده ب�ود، قرار بر اين بود 
که ۷۰۰ هزار بش�که نفت خام س�بک براي عرضه روي تابلو 
معاملات برود که در نهايت قيمت هر بش�که نفت خام س�بک 
در رين�گ بين المل�ل ب�ورس انرژي در دومي�ن عرضه ۶۴.۹۷ 
دلار معامله ش�د. رئيس س�ازمان بورس اوراق بهادار گفت در 
حال انجام مذاکراتي هس�تيم که نفت به صورت کاملا ريالي 

در بورس عرضه شود.
ف��روش نف��ت در بورس انرژي به صورت ۲۰ درصد ريالي و ۸۰ 
درصد ارزي اس��ت؛ به طوري که متقاضيان خريد براي ش��رکت 
در معامله، بايد ۱۰ درصد ارزش سفارش را به صورت ريالي به 
ميزان پيش پرداخت پيش از عرضه به حس��اب اعلامي ش��رکت 
س��پرده گذاري مرکزي اوراق بهادار و تس��ويه وجوه واريز کنند 
که در صورت انجام معامله بخشي از ۲۰ درصد ريالي محسوب 
خواهد شد. در عين حال مدتي است که عرضه نفت در بورس 
انرژي متوقف ش��ده و در اين مدت اطلاعيه عرضه اي منتش��ر 
نش��ده اس��ت ولي در آخرين واکنش ها وزير نفت اعلام کرده 
که عرضه نفت در بورس در انتظار تصميم ش��وراي هماهنگي 

اقتصادي است.
زنگن��ه تاکي��د کرد که "پيش از اي��ن براي فروش يک ميليون 
بش��که نفت اجازه صادر ش��ده بود که به دنبال آن هس��تيم براي 
عرضه شش ماهه و فروش ريالي نيز مجوز بگيريم. اميدواريم 
اين موضوع در اولين جلسه شوراي عالي هماهنگي مطرح شود 

و ب��ا ي��ک تغييراتي و تجاربي که پيدا کرديم، ما تقاضا مي کنيم 
که اگر قبول کردند با مقدار بيشتري ولي 6 ماهه اجازه بگيريم 

که عرضه کنيم و اين راه را باز کنيم".
در عين حال ش��اپور محمدي - رئيس س��ازمان بورس اوراق 
به��ادار ب��ه تازگي درباره احتمال عرض��ه مجدد نفت در بورس 
انرژي اعلام کرد که " با وزارت نفت در اين مورد وارد مذاکره 
شده ايم که نفت به صورت کاملا ريالي در بورس عرضه شود. 
ه��ر زم��ان که وزارت نفت بگويد ما آماده عرضه نفت در بورس 

هستيم".
همچنين حسين فهيمي مدير عامل سمات با تشريح دليل تأخير 

در عرضه  جديد نفت خام تاکيد کرد: بازار س��رمايه بس��تر و زير 
س��اخت هاي لازم ب��راي تداوم عرض��ه نفت خام در حجم هاي 

مختلف را براي عرضه کننده فراهم آورده است.

بخشي از بدنه وزارت نفت مي خواهد جلوي تداوم عرضه  ���
نفت در بورس را بگيرد

در ادام��ه هداي��ت الله خادمي عضو کميس��يون انرژي مجلس 
شوراي اسلامي درباره احتمال فروش نفت خريداري در بورس 
به مش��تريان س��نتي ش��رکت ملي نفت ايران گفت: مشتريان 
س��نتي در حجم هاي بالا مثلا ۳۰۰ يا ۴۰۰ هزار بش��که در روز 

از ما نفت مي خرند. لذا آنها نمي آيد ۳۰۰ هزار بشکه از شرکت 
ملي نفت بخرند و ۴۰ هزار بشکه از بخش خصوصي. خريداران 
بزرگ معمولا به سمت فروشنده هاي مطمئن مي روند تا حداکثر 

نيازشان را بتوانند تامين کنند.
خادمي افزود: بسياري از پالايشگاه ها در دنيا هستند که از ما نفت 
نمي خرند و اگر بخش خصوصي بتواند به اين پالايش��گاه هاي 
کوچک و خصوصي که قابل رصد توسط آمريکا نيستند، بفروشند 
اتفاق خوبي رخ مي دهد ولي متاسفانه کساني که مخالف عرضه 
نفت در بورس هستند تاکيد دارند که بخش خصوصي قادر به 

اين کار نخواهد بود.
نماينده مردم ايذه و باغملک در مجلس همچنين با رد افشاي 
اطلاعات خريداران نفت در بورس، درباره قيمت نفت فروخته 
ش��ده به آنها گفت: ما در ش��رايط تحريم هس��تيم و کار در اين 
شرايط ابزارهاي خاص خودش را مي طلبد. اگر ما خريداران 
زيادي داشته باشيم به تبع مي توانيم قيمت را بالا ببريم و اگر 
تعداد خريداران کم باش��د مجبور هس��تيم قيمت را به صورت 
منطقي و معقول کاهش دهيم. در وضعيت کنوني هم امکان 
ف��روش نف��ت به قيمت بالا وج��ود ندارد زيرا نفت ايران يک 
نفت تحريم ش��ده اس��ت و قطعا براي دارنده  آن هزينه هايي 
درپي دارد. لذا اعطاي تخفيفي معقول در يک سازوکار رقابتي 

منطقي به نظر ميرسد.
وي ب��ا اش��اره ب��ه نظارت هاي موج��ود در فرآيند عرضه نفت 
در ب��ورس گف��ت: با اين حال خ��ود وزارت نفت بايد بر اين کار 
نظارت داش��ته باش��د چون وزارت نفت است که دارد کالايي را 
مي فروشد پس بايد مطمئن باشد درآمدش را به دست مي آورد. 
کميسيون انرژي مجلس هم بايد نظارت هاي خودش را فراتر 
از کنترل و نظارت وزارت خانه ها و دولت داش��ته باش��د. س��اير 
نهاده��اي نظارت��ي ه��م بايد نظارت بکنند اما نبايد کار را آنقدر 
پيچيده و خطرناک جلوه دهيم که هيچ کس��ي حاضر نش��ود 
بياي��د چ��ون خري��داري که مي خواهد بياي��د، يک کار تجاري 

مي خواهند بکند.

اما و اگر تداوم عرضه نفت در بورس؛

موفقیت عرضه نفت به بورس  در گرو سازوکار مالی

اخذ بهاي تمام شده آب از مشترکان پرمصرفمحدوديتي براي عرضه بنزين به خودروها نیستبازار نفت در حال تصحیح است
س��هيل المزروعي وزي��ر انرژي امارات 
متح��ده عربي گف��ت: بازار نفت جهاني 
در حال تصحيح است.به گزارش رويترز، 
س��هيل المزروعي در رويدادي در دوبي 
گف��ت: انتظ��ار دارد همه توليدکنندگان 

نفت تحت توافقي که اوايل دسامبر در وين ميان توليدکنندگان 
اوپک و غيراوپک حاصل شد، عرضه نفت را کاهش دهند.اوپک 
و شرکايش شامل روسيه براي کاهش توليد به ميزان ۱.۲ ميليون 
بش��که در روز از آغاز ژانويه توافق کرده اند. اوپک قرار اس��ت 
توليدش را ۸۰۰ هزار بشکه در روز کاهش دهد در حالي که سهم 
روس��يه و ۹ توليدکننده ديگر غيراوپک در کاهش توليد، کمتر 
خواهد بود.قيمت نفت در فاصله اول اکتبر تا زمان اعلام توافق 

اوپک، يک سوم از ارزش خود را از دست داده است.

عل��ي بختي��ار عضو کميس��يون انرژي 
مجلس با تاکيد براينکه هيچ محدوديتي 
براي عرضه س��وخت در جايگاه ها وجود 
ندارد و قيمت س��وخت افزايش نمي يابد، 
اظهار داشت: پس از اجراي سامانه کارت 

سوخت مي توان ارزيابي کرد که آيا با استفاده از کارت سوخت، قاچاق 
سوخت کاهش يافته و آيا راهکاري براي جلوگيري از قاچاق سوخت 
اس��ت يا خير؟وي، با بيان اينکه دولت از دي ماه اس��تفاده از کارت 
سوخت را اجرايي مي کند، گفت: مهلت ثبت نام کارت سوخت بايد 
تمديد ش��ود.وي در گفت وگو با خانه ملت گفت: مجلس و دولت 
درباره گزينه هاي س��هميه بندي، دو نرخي کردن و گراني قيمت 
بنزين تصميم نگرفته اند و از سوي ديگر با موضوع قاچاق سوخت 

مواجه هستيم که بايد براي آن چاره اي انديشيده شود.

حميدرضا جانباز مديرعامل شرکت آب 
و فاضلاب کش��ور، ب��ا هدف مديريت 
مصرف آب پيش��نهاد ش��ده که قيمت 
تمام ش��ده آب از مشترکان پرمصرف 
گرفته ش��ود.وي در گفت وگو با ايسنا، 

با بيان اين که افزايش تعرفه مشترکان پرمصرف تنها با هدف 
بازدارندگي محقق مي شود، اظهار کرد: بايد براي مشترکاني که 
بيش از الگو، مصرف دارند، سازوکاري تدبير مي شد تا خود را 
به رعايت مصرف ملزم کنند.هدف از اجراي اين طرح، تشويق 
مشترکان به خوش مصرفي اعلام شده و تمام تعرفه گذاري و 
جزئيات اجراي اين طرح، اطلاع رساني خواهد شد تا مشترکان 
بدانند در چه س��اعاتي، چه وس��ايلي را با هدف کاهش مصرف 

استفاده کنند.

گروه اصناف: فعالان صنعت نساجي و پوشاک از مسائل و مشکلات 
اين حوزه سخن گفتند؛ اين فعالان اقتصادي از حاشيه پرسود قاچاق 
پوش�اک، کارش�کني برخي مالکان تجاري در زمينه مقابله با عرضه 
پوش�اک قاچاق از ابتداي دي ماه و رايزني با مس�ئولان کش�ور براي 
تاخير در اجراي اين قانون گفتند و تاکيد کردند که توانايي تامين بازار 

و رقابت با کالاهاي خارجي را دارند.
بهرام شهرياري نايب رئيس انجمن توليدکنندگان و صادرکنندگان 
پوشاک با اشاره به تصميم جديد دولت براي انجام واردات بدون ثبت 
سفارش از مناطق آزاد، اظهارداشت: متأسفانه اين موضوع خود باعث 
رونق ورود قاچاق پوشاک به کشور خواهد شد. به همين دليل تقاضاي 
ممنوعيت ورود پوشاک به مناطق آزاد را از دولت داريم.وي با اعلام 
اينکه از ابتداي دي ماه قرار است طرح مقابله با فروش پوشاک قاچاق 
از س��وي س��تاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز عملياتي ش��ود، افزود: از اين 
تاريخ قرار شده با عرضه کالاهاي قاچاق در سطح شهر برخورد شود 
که اميدواريم اين موضوع مجدد با لابي هاي متخلفان همراه نشود.

وي گفت: دو س��ال اس��ت بخش خصوصي به همراه بخش دولتي از 
وزارت صمت تا ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و سازمان حمايت در 
مبارزه با قاچاق نقش دارند اما هنوز هم قاچاق پوش��اک به راحتي در 

بازار به فروش مي رسد.

هزينه هاي ميلياردي فروشگاه هاي عرضه کالاي قاچاق براي  ���
فعاليت در بازار

نايب رئيس انجمن توليدکنندگان و صادرکنندگان پوشاک با اشاره به 
اينکه بخش خصوصي به همراه وزارت صمت، ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز و سازمان حمايت به دنبال مبارزه با قاچاق پوشاک هستند، 
تصريح کرد: متأسفانه برخي در صدد فرصت هايي هستند تا با مذاکره 
با مقامات دولتي از جمله وزيرکشور، زمينه ساز جلوگيري از مبارزه با 

پوشاک قاچاق در سطح عرضه شوند. اين در حالي است که مديران 
مجتمع هاي بزرگ تجاري به بهانه بسته شدن فروشگاه هاي عرضه 
کالاي قاچاق تلاش دارند تا از مبارزه با قاچاق در سطح عرضه جلوگيري 
نمايند و حاضرند ميلياردها، پول وکيل و قاضي بدهند.وي ادامه داد: 
براساس دستورالعمل ها، هر برند خارجي در زمينه پوشاک موظف است 
مجوزهاي لازم براي عرضه کالاهاي خود و معرفي نامه از کمپاني 
مادر را اخذ نموده و بعد اقدام به عرضه کالاها کند؛ ضمن اينکه در کنار 
اين، شناسه کالا و کد رهگيري نيز بايد بر روي کالاها نصب شود که 
براين اساس، از خردادماه سال گذشته از سوي وزير وقت صنعت، تا 

مردادماه به برندهاي خارجي اجازه داده شد که شناسه کالا را تهيه کنند 
و هر کالا که شناسه نداشته باشد بايد تعيين تکليف شود.شهرياري 
گفت: اين کار به دلايلي متوقف شد، اما به هر حال منتظر اين هستيم 
که بر اساس دستورالعمل ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از ابتداي دي 
ماه کار برخورد با پوشاک قاچاق در سطح عرضه آغاز شود. از سوي 
ديگر، ما نيز بعد از مذاکراتي که با وزير جديد صنعت داشتيم، نامه اي 
هش��ت بندي را به منظور آگاه س��ازي از فرايندهاي قاچاق پوشاک و 
کمبودهاي مواد اوليه توليد تهيه کرده و به دفتر وي ارسال کرده ايم 
و اميدواريم که به نتيجه برسد.شهرياري با بيان اينکه اکنون بيشتر 

صنايع توليدي کشور مشکل تامين مواد اوليه دارند، گفت: اين موضوع 
به دليل محدوديت هاي نيما و برگشت ارز حاصل از صادرات است؛ 
به هر حال نياز به مواد اوليه متنوع در صنعت وجود دارد که اگر زمينه 
واردات موادي مثل پنبه که توليد داخلي ندارد، فراهم شود، مي توان در 

زمينه توليد نخ گام برداشت و از واردات آن جلوگيري کرد.

کالاي قاچاق توليدکنندگان داخلي پوشاک را زمين گيرکرد ���
همچنين در اين نشس��ت ش��اهرخ جعفري عضو کارگروه اجرايي 
دس��تورالعمل ثبت نمايندگي برندهاي خارجي پوش��اک نيز گفت: 
توليدکنن��دگان شناس��نامه دار پوش��اک ب��ه هيچ عنوان ب��ا واردات 
رسمي پوشاک مخالف نيستند. بيشترين مشکل ما واردات غيررسمي و 
قاچاق است ما امروز در رقابت نابرابر قرار داريم که همين امر اشتغال 
داخلي اين صنعت بسيار تحت تأثير قرارداده است.در حاليکه ما در صنعت 
داخلي پوشاک هم اکنون با همتايان خود داراي رقابت سالم هستند و 
مشکلي از اين بابت ندارند.وي افزود: پوشاک يکي از اشتغال آفرين ترين 
صنايع دنيا است و مي تواند به راحتي دغدغه هاي دولتمردان در رابطه با 
اشتغال را برآورده سازد؛ ما از دولت فقط تقاضا داريم که جلوي پوشاک 
غيررسمي را در مبادي ورودي و عرضه بگيرد. هم اکنون با ورود کالاي 
قاچاق بسياري از توليدکنندگان داخلي زمين گير شده اند و از زنجيره 
اش��تغالزايي خارج گرديده اند، البته بايد از ترخيص کيلويي جنس از 
گمرکات نيز جلوگيري شود.جعفري ادامه داد: ما شناسنامه دار بوده و 
آدرس توليد و فروشگاه داريم و به راحتي قابليت پيگيري داريم؛ اين 
در حالي است که بسياري از برندهاي خارجي که تابلوي مارک هاي 
خارجي را بنا کرده اند، کالاي استوک و قاچاق عرضه مي کنند و حقوق 
دولت را هم نمي دهند؛ اما ما آمادگي داريم اگر فروشگاه برند خارجي 
در مرکز تجاري بسته مي شود، با برندهاي ايراني آن را پر کنيم پس 

صاحبان مراکز خريد نگران خروج برندهاي خارجي نباشند.

صنعت نساجي گرفتار واردات غیر رسمی است؛

قاچاق، پنبه پوشاک را زد کاهش واردات قاچاق مواد آرايشي و بهداشتي
جمشيد فروزش رئيس انجمن صنايع 
شوينده آرايشي و بهداشتي از کاهش 
حدود ۴۰ درصدي واردات قاچاق مواد 
آرايش��ي و بهداش��تي در سال ۹7 خبر 
داد.وي گفت: سياس��ت هاي دولت و 
اقدامات س��تاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز ميزان واردات قاچاق مواد آرايشي و بهداشتي را امسال ۳۰ تا ۴۰ 
درصد کاهش داده است. وي با بيان اينکه در گذشته ميزان واردات 
اقلام آرايشي و بهداشتي ۲7۰ تا ۳۵۰ ميليون دلار برآورد مي شد، 
افزود: ميزان مصرف اين مواد در کشور حدود ۲/۲ ميليارد دلار است 
ک��ه در واق��ع ۹۰ درص��د محصولات خارجي به صورت قاچاق وارد 
مي شده است.وي افزود: با توجه به تصميم دولت براي ممنوعيت 
تخصي��ص ارز ب��راي واردات اين کالا ها ظرفيت هاي داخلي براي 
توليد مواد آرايش��ي و بهداش��تي فعال تر شده است. فروزش گفت: 
توليد کنندگان داخلي توان توليد ۲ برابر نياز کشور را دارند علاوه بر 
اينکه توليدات داخلي از کيفيت خوبي برخورداراست و تحت نظارت 

دستگاه هاي مربوطه از جمله سازمان و غذا و دارو قرار دارد.

شيريني شب يلدا گران نمي شود
علي بهره مند رييس اتحاديه قنادان تهران اعلام کرد: قيمت هاي 
انواع شيريني در واحدهاي درجه يک براي هر کيلوگرم شيريني 
تر ۲6 هزار تومان، گل محمدي )دانمارکي( ۲۱ هزار تومان، زبان 
و پاپيون��ي ۲۱ ه��زار و ۵۰۰ توم��ان، برنجي ۲۱ هزار و ۵۰۰ تومان 
و کيک يزدي ۱۵ هزار تومان اس��ت.وي ادامه داد: نرخ ش��يريني 
طبق نرخ مصوب ارديبهشت ماه به شرط خالص فروشي است و با 
وجود افزايش قيمت تخم مرغ، هيچ تغيير قيمتي نخواهيم داشت.

بهره مند تاکيد کرد انواع باس��لوق به دليل نوع کيفيت و افزايش 
نرخ گردو قيمت ثابتي ندارد. وي اضافه کرد: قيمت هر کيلوگرم 
باسلوق لوله اي ساده و باسلوق لقمه اي گردويي بسته به نوع مواد 

اوليه، استفاده از گردو و کيفيت توليد آن متغير است.

قيمت مرغ به مرز ١3 هزار تومان رسيد
مهدي يوسف خاني رئيس اتحاديه فروشندگان پرنده و ماهي گفت: 
عرض��ه ک��م مرغ در بازار و افزايش قيمت مرغ زنده در مرغداري ها 
باعث گراني هاي اخير شده و پيش بيني مي کنيم تا پايان هفته جاري 
و در آستانه شب يلدا اين قيمت ها بازهم افزايش داشته باشد.وي 
در گفت وگو با ايلنا، در خصوص افزايش قيمت مرغ در بازار اظهار 
کرد: قيمت مرغ در خرده فروشي ها در هفته پيش رو با 6۰۰ تومان 
افزايش به ۱۲ هزار و 7۰۰ تومان رسيده است.وي افزود: قيمت مرغ 
زنده در مرغداري ۸۵۰۰ تومان، در ميدان بهمن ۱۱ هزار تومان، در 
کشتارگاه ۱۱ هزار و ۵۰۰ تومان، تحويل درب واحدهاي صنفي ۱۱ 
هزار و 7۰۰ تومان است.رئيس اتحاديه فروشندگان پرنده و ماهي 
در رابطه با دلايل اين گراني خاطرنش��ان کرد: عرضه کم مرغ در 
ب��ازار و افزاي��ش قيمت مرغ زنده در مرغداري ها باعث گراني هاي 
اخير شده که بخشي از آن دل بخواهي است و مرغداران خودسرانه 

قيمت آن را افزايش داده اند.

اصناف و کشاورزی

دبير کل اتاق اصناف ايران گفت: ترکيب اعضاي 
هيات رييسه اتاق اصناف ايران، مشخص و سعيد 
ممبيني رييس اتاق اصناف ايران ش��د.به گزارش 
ميزان، علي عوض پور اظهار کرد: در جلس��ه اي 
ب��ا حضور اعضاي کميس��يون نظارت بر اصناف 
و دع��وت از منتخب��ان انتخابات اخير اتاق اصناف 

اي��ران در مح��ل دبيرخانه هي��ات عالي نظارت بر 
سازمان هاي صنفي، تکليف مسئوليت ها در هيات 
رييسه اتاق اصناف ايران معين شد.وي تصريح کرد: 
بر اين اس��اس سعيد ممبيني، رييس اتاق اصناف 
ايران شد، جلال الدين محمدشکريه به عنوان نائب 
رييس اول و مجتبي صفايي به عنوان نائب رييس 

دوم اتاق اصناف ايران انتخاب ش��دند.عوض پور 
خاطرنشان کرد: همچنين حسين طاهر محمدي 
به عنوان دبير اتاق اصناف ايران، محمود بنانژاد به 
عنوان خزانه دار، رسول جهانگيري عضو و ابراهيم 
درستي به عنوان عضو و نماينده وزير صنعت، معدن 

و تجارت در اتاق اصناف ايران تعيين شدند.

حميد ورناصري مديرعامل شرکت پشتيباني 
ام��ور دام گفت: عرضه مرغ منجمد به قيمت 
ه��ر کيل��و ۸ هزار و ۹۰۰ تومان را به بازار آغاز 
کرده ايم.به گزارش تسنيم ، حميد ورناصري 
افزود: ستاد تنظيم بازار قيمت هر کيلو گوشت 
مرغ را ۹ هزار و ۸۰۰ تومان و سازمان حمايت 

از مصرف کنندگان با ۵ درصد افزايش حدود 
۱۰ ه��زار و ۴۰۰ توم��ان اعلام کرده اس��ت و 
بي��ش از اي��ن مبلغ به هيچ وجه قابل پذيرش 
نيس��ت.وي با بيان اينکه مقايسه قيمت مرغ 
در ش��رايط کنوني با پارس��ال در همين زمان، 
اش��تباه است گفت: پارسال براي اينکه توليد 

کنندگان مرغ آسيب نبينند ۴۸ هزار تن مرغ را 
خريداري کرديم.وي همچنين از افزايش ۲۵ 
تا ۳۰ درصدي حجم واردات نهاده ها به کشور 
خب��ر داد و اف��زود: حجم موجودي نهاده ها در 

بنادر و انبارها به ميزان کافي است.

ممبیني ريیس اتاق اصناف ايران شد اصناف آغاز فروش مرغ منجمد با قیمت ۸۹۰۰ تومان
www.tejaratonline.ir

راه اندازي دفتر مقابله با تحريم ها در بخش اصناف  مشکلي در تامين بازار شب يلدا نداريم
س��يد ج��واد احمدي، ريي��س مرکز اصناف و 
بازرگان��ان وزارت صمت، با تاکيد بر برگزاري 
جلس��ات مس��تمر با اتحّاديه ها و نمايندگان 
اصناف در دو ماه گذش��ته از س��وي اين دفتر 
گفت: با تشديد تحريم هاي ظالمانه عليه ايران، 
بسياري از صنوف توليدي ما دچار مشکلات 
متعدّد شدند،در نتيجه گزارش هاي فراواني در 
خصوص مشکلات اين واحدهاي صنفي به 
دست ما مي رسيد و ما موضوع را پيگيري کرده 

و در قالب گزارش��ي آن را به مقام عالي وزارت منعکس مي کرديم 
.احمدي با اشاره به اين که برخي اتحّاديه ها،خصوصاً صنوف توليدي در 
مسائلي مانند تأمين موادّ اوّليه، صادرات يا واردات و مسائل مرتبط با ارز 
دچار مشکل شده بودند،گفت: شرايط کار اين دسته از صنوف طوري 
نيست که بتوانند همه موارد را راساً پيگيري نمايند.وي به برنامه اين 

دفتر که "دفتر پيش گيري و مقابله با تحريم ها" 
نام دارد اشاره کرد و ادامه داد: از همان ابتدا مقرر 
شد هر هفته با سه اتحاديه با حضور نمايندگان 
اتاق اصناف تهران و ايران مشکلات را بررسي 
کنيم.وي با اشاره به اين که اين دفتر با هدف 
مقابله با فشار تشديد تحريم ها براي اولين بار 
راه اندازي شده است،گفت: مشکلات رخ داده 
براي اتحّاديه ها و صنوف متعدّد است؛ امّا اين 
اقدام سبب شد فعّالان حوزه صنفي بدانند در 
صورتي که با مش��کلي مواجه ش��دند به چه مرجعي مراجعه نمايند.
احمدي با اشاره به اين که تأمين موادّ اوّليه براي تداوم فعّاليت صنوف 
توليدي از مهم ترين اولويت هاس��ت تأکيد کرد: در دوره هاي س��خت 
اقتصادي لازم است از ظرفيت بالاي جامعه صنفي چه در حوزه توليد 

و چه در حوزه توزيع بهره برداري لازم صورت پذيرد.

اسدالله کارگر رئيس اتحاديه فروشندگان 
ميوه و تره بار گفت: هفته گذش��ته قيمت 
هندوان��ه مرغوب تا ۳۲۰۰ تومان افزايش 
ياف��ت اما در اين هفته هندوانه مرغوب از 
۱۰۰۰ تا ۳ هزار تومان قيمت گذاري شده 
است.وي با اشاره به عدم کمبود ميوه هاي 
شب چله اذعان داست: در زمينه ميوه هاي 
ش��ب چله مانند خرمالو کمبودي در بازار 
نداريم و خرمالوي کن با قيمت ۵ تا ۹ هزار 

تومان و خرمالوي شمال ۳ تا ۵ هزار تومان قيمت گذاري شده 
است.کارگر در رابطه با بازار انار گفت: انار پس از سرمازدگي در 
سال هاي قبل احيا شده و در حال حاضر در بازار به وفور يافت 
مي ش��ود و کمبودي در تامين آن نداريم. قيمت انار در بازار ۴ 
تا ۱۰ هزار تومان قيمت گذاري ش��ده اس��ت.وي با اشاره به اين 

نکت��ه که هندوانه مرغوب مينابي در بازار 
موجود اس��ت، تصريح کرد: هندوانه نو يا 
مينابي بس��يار مرغوب اس��ت و در بازار به 
وفور يافت مي ش��ود البته هندوانه انباري 
ه��م از 6۰۰ ت��ا ۸۰۰ تومان در بازار وجود 
دارد.وي در خصوص مرکبات عنوان کرد: 
خوشبختانه مرکبات از ابتداي ورود بازار را 
متعادل کرد و ش��ش ماهه دوم س��ال ما در 
بازار مشکل افزايش قيمت و کمبود ميوه 
نداش��تيم.کارگر با اش��اره به اين نکته که صادرات کيوي باعث 
کمبود آن در بازار نشده تشريح کرد: کيوي از ۴ تا ۸ هزار تومان 
قيمت گذاري ش��ده اس��ت. صادرات باعث کمبود در بازار نشده 
است. ما مخالف صادرات نيستيم اما گاهي صادرات برخي اقلام 

مانند گوجه فرنگي باعث تلاطم و کمبود در بازار مي شود .

ارزش ۲۲ ميليارد دلاري محصولات پتروشيمي بهزاد محمدي معاون وزير نفت در امور پتروش��يمي گفت:اگر ارزش 
کل تولي��د محصولات پتروش��يمي جهان ۳ ه��زار و ۳6۰ ميليارد دلار 
و ارزش کل محص��ولات پتروشيمي کش��ور ۲۲ ميلي��ارد دلار باش��د، 
نس��بت صنعت پتروش��يمي ايران در مقايس��ه با جهان و سهم در بازار 
جهاني 6 دهم درصد خواهد بود و اين نش��ان دهنده راه طولاني پيش 
روي صنعت پتروشيمي کشور است.به گزارش ميزان، بهزاد محمدي 

گفت: شرکت ملي صنايع پتروشيمي در گذشته به عنوان توسعه دهنده 
صنعت پتروشيمي ش��ناخته ش��ده بود، اما امروز اين شرکت با واگذاري 
و خصوصي س��ازي ش��رکت ها، وظيفه حاکميتي، سياس��ت گذاري و 
هدايت صنعت را به عهده دارد.محمدي با اشاره به روند توسعه جهاني 

پتروشيمي افزود: اگر ارزش کل توليد محصولات پتروشيمي جهان ۳ 
هزار و ۳6۰ ميليارد دلار و ارزش کل محصولات پتروشيمي کشور ۲۲ 
ميليارد دلار باشد، نسبت صنعت پتروشيمي ايران در مقايسه با جهان 
و سهم در بازار جهاني 6 دهم درصد خواهد بود و اين نشان دهنده راه 

طولاني پيش روي صنعت پتروشيمي کش��ور است.وي درباره توسعه 
صنعت پتروشيمي کش��ور گفت: اين صنعت در بنگاه داري و توس��عه 
عمودي متمرکز شده است. به اين معنا که بيشتر به دنبال رونق دادن 
به سيس��تم کس��ب وکار هس��تيم، اما آنچه به نظر مي رسد بايد در تفکر 
نوين توسعه پتروشيمي بدان توجه داشت، توسعه افقي مبتني بر توليد 

محصولات راهبردي و کاهش خيره کننده واردات است.


